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مدیرانم را از هرگونه اتهام مبرا می دانم
وزیر کشور در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه "پاسخ وزارت کشور به رسانه هایی که عملکرد هیات اجرایی انتخابات در استان 
آذربایجان شرقی را به عنوان علت اصلی ابطال انتخابات مجلس شورای اسلامی در حوزه انتخابیه اهر و هریس، مطرح 
می کنند تصریح کرد: ما به عنوان هیات اجرایی انتخابات، این آمادگی را داریم پاسخگوی هرگونه شبهه، اشکال و ایراد 
در فرآیند برگزاری انتخابات باشیم. رحمانی فضلی ادامه داد: تا امروز مستنداتی مبنی بر تخلف هیات اجرایی انتخابات در 
این استان به دست ما نرسیده است و تا زمانی که برخی، بدون داشتن مستندات و مدارک و صرفا از طریق رسانه ها، مسائل 
ناصحیحی را مطرح می کنند از عملکرد تمامی مدیران خود دفاع کرده و آنان را مبرا از هرگونه اتهام می دانم. وی در پاسخ 

به دومین سوال مبنی بر علت تجلیل از فرمانداران اهر و هریس در جلسه اقتصاد مقاومتی و تحلیل برخی رسانه ها مبنی بر دهن کجی وزارت کشور به ابطال 
انتخابات در حوزه انتخابیه اهر و هریس گفت: ما در این برنامه از تمامی دست اندرکاران اجرایی دخیل در امر برگزاری انتخابات از جمله مدیرکل اطلاعات 
استان، فرمانده نیروی انتظامی، مدیرکل دادگستری، فرماندار تبریز و ... تجلیل کردیم. گفتنی است در چند روز گذشته برخی رسانه ها از ابطال انتخابات 
اهر و هریس به علت تخلفات و دخالت های غیرقانونی در این حوزه انتخابیه خبر داده بودند. به نقل از سیامک ره پیک سخنگوی هیات مرکزی نظارت بر 
انتخابات نوشته بودند: با توجه به گزارش ها، تیم بازرسی به این حوزه اعزام و مسائل مختلف را بررسی کردند که گزارش تفصیلی آن در جلسه امروز شورای 
نگهبان بررسی شد.  بر اساس این گزارش با توجه به تخلفات و دخالت های غیرقانونی و مجموعه بررسی های تیم بازرسی، این تخلفات در روند انتخابات 

موثر بوده و آن را مخدوش کرده است نظر شورای نگهبان این شد که انتخابات در این حوزه ابطال شود.

چرا نمایندگان به کمیسیون فرهنگی علاقه ندارند؟
درحالی اعلام شده است که برخی کمیســیون ها با متقاضی اضافی روبه رو هستند که تنها 4 متقاضی برای عضویت 
در کمیســیون فرهنگی اعلام آمادگی کرده اند. موضوعی که واکنش ها و البته تحلیل هایی را درخصوص چرایی آن 
در پی داشــته است.  حجت الاسلام والمسلمین احمد مازنی امروز طی تذکری با استناد به بند11 از ماده 24 آیین نامه 
مجلس درباره حفظ شأن، منزلت و اقتدار مجلس توسط هیأت رئیسه، اظهار کرد: از رسانه ها و به خصوص چند دقیقه 
قبل از یکی از شــبکه های جمهوری اسلامی ایران با بنده تماس گرفتند و علت عدم استقبال نمایندگان از کمیسیون 
فرهنگی را جویا شدند. وی تصریح کرد: همچنین اعلام کردند که مردم از این عدم استقبال متحیر هستند و احساس 

می کنند که به موضوع فرهنگ در مجلس توجهی نمی شــود. مطهری که ریاست جلسه را بر عهده داشت در پاسخ به این تذکر تصریح کرد: البته این 
موضوع نقطه ضعفی است که معمولًا مجالس ما داشته است و کمیســیون هایی مانند فرهنگی، قضائی و شوراها طالب کمتری داشته است. وی با 
اشــاره به تأکیدات رهبری به مسأله فرهنگ نیز، گفت: به دوســتان نماینده نیز توصیه می کنیم که این کمیسیون ها مخصوصاً فرهنگی را پر کنند و 
بنده تا جایی که ســوابق نمایندگان را مطالعه می کردم بسیاری از ســوابق فرهنگی خوبی برخوردار هستند اما به کمیسیون هایی تمایل دارند که خیلی 
تناسبی با سوابق آنها ندارد. عبدالرضا مصری نماینده مجلس با اشاره به تعداد متقاضیان کم نمایندگان در کمیسیون فرهنگی، گفت: این یک مشکل 
جدی است که بعضی از کمیسیون های ما متقاضی کمی دارند.مصری تأکید کرد: علت این مسأله تا حدودی مشخص است؛ در حوزه های انتخابیه 

شهرستان ها انتظارات و توقعات کسانی که به نماینده رأی می دهند رفع مشکلات زندگی است. 

اقتصاد مقاومتی به فرهنگ 
عمومی تبدیل شود

عبدالرضا رحمانی فضلی در جلســه شورای استان 
آذربایجان شــرقی با بیان این کــه اقتصاد مقاومتی 
موضوعــی لازم و علمــی اســت که هر فــرد عاقلی 
ضرورت آن را احســاس می کند، گفــت: برای این 
که روی پــای خود بایســتیم و به لحــاظ اقتصادی 
مستقل باشیم باید در جهت تحقق اقتصاد مقاومتی 

تلاش کنیم.
وی تبدیل اقتصاد مقاومتی به باور عمومی جامعه را 
ضروری دانست و افزود: کشور ما به جهت دارا بودن 
منابــع مختلف باید اقتصاد مقاومتی را به ســرمنزل 

مقصود برساند.
وزیر کشــور اظهار کرد: نباید برداشــت ما از اقتصاد 
مقاومتــی منجر به اجــرای پروژه شــود، بلکه مهم 

رسیدن به باور و انگیزه انجام آن است.
وی ادامه داد: با تحقــق اقتصاد مقاومتی به خودی 
خود افزایش درآمد، اشتغال و اصلاح الگوی مصرف 

حاصل می شود.
رحمانی فضلی بر کاهش بروکراسی و ایجاد سهولت 
و روان سازی کارها تاکید کرد و گفت: تمرکز اختیارها 

از آسیب های اقتصاد مقاومتی است.
وزیر کشــور با بیان این که در اســتان هــا باید نظام 
بروکراســی کاهش یابد، خاطرنشان کرد: تنها 15 
درصد امور نیازمنــد تصمیم گیری در ســطح ملی 

است.
وی بــا بیان این که ســرعت پیشــرفت فناوری در 
دنیــا ســاختارها را نیــز تغییر داده اســت، گفت: 
افزایش سرعت تغییرات موجب افزایش مطالبات 

می شود.
رحمانی فضلی با اشــاره به این که ســرعت تغییرات 
یک ســال برابر با 20 سال گذشته است، اظهارکرد: 
به عنوان کشــور انقلابی اگر نتوانیم به این تغییرات 

برسیم توان رقابت با دنیا را نخواهیم داشت.
وی اضافه کرد: مردم عنصر اصلی اقتصاد مقاومتی 
هســتند و هیچ اقتصــاد مقاومتی بــدون مردم معنا 
ندارد، لــذا دولت ها بایــد موانع را رفع کننــد و برای 

اقتصاد مقاومتی زمینه را هموار کنند.
وی یادآور شــد: موضــوع درون زا بــودن اقتصاد از 
ابتدای انقلاب مطرح بود، ولی رهبر معظم انقلاب 
مانیفست اقتصاد مقاومتی را تبیین کردند که به طور 

حتم باید درون زا بوده و برون نگر باشد.
وزیر کشور با اشاره به این که برون نگر بودن مترادف 
با عدم واردات نبوده و فقط صادرات محض نیست، 
گفت: ما مــی توانیم فناوری، مدیریــت و کالاهای 
ســرمایه ای را وارد کنیم و در کنار آن به امر صادرات 

نیز اهتمام کنیم.
عبدالرضــا رحمانی فضلی همچنین طی ســخنانی 
در جلســه قرارگاه اقتصاد مقاومتی استان با اشاره به 
کمبود منابع مالــی دولت گفت: منابع مالی دولت به 

اندازه ای نیست که تمامی مشکلات رفع شود.
رحمانی فضلی در بخشی از سخنان خود ابراز کرد: 
طرح های نیمه تمام صنعتی، مصیبتی است که در 

دست دولت تدبیر و امید مانده است.
رحمانی فضلی با تاکید بر لزوم جذب سرمایه گذاری 
های داخلی و خارجی عنوان کرد: در کنار این مسایل 
باید به بحث افزایش بهره وری نیز بیش از پیش توجه 
کنیم. اگر بتوانیم میزان بهره وری خود را در حدود دو 
درصد افزایش دهیم به رشد اقتصادی هشت درصد 

دست خواهیم یافت.
رحمانــی فضلی با بیــان اینکه در کوتــاه مدت، باید 
گفتمان اقتصــاد مقاومتی در کشــور ایجاد شــود، 
تصریح کــرد: در دراز مــدت نیز باید بحــث اقتصاد 

مقاومتی به یك فرهنگ عمومی تبدیل شود.

شروع پر تنش مجلس دهم
مجلس دهم امروز روز پر تنشی را پشت سر گذاشت

امروز و در ششمین جلســه علنی مجلس دهم این علی مطهری بود که سکان 
کشتی مجلس را برای اولین بار در دستان خود گرفت. مطهری که نائب رئیس 
دوم مجلس است در جلسه امروز پس از آنکه لاریجانی رئیس مجلس صحن را 
ترک کرد و پزشکیان نائب رئیس اول نیز غایب بود، بر صندلی ریاست تکیه زد. 
جلسه ای که البته کم حاشیه هم نبود و برخلاف جلسه روز گذشته که پزشکیان 

ریاستش را برعهده داشت، با تذکرات پی در پی نمایندگان همراه بود.  

زد و خورد نماینده مجلس و نماینده دولت
یکی از حاشــیه های مهم مجلس امروز زد و خورد فیزیکــی نماینده مجلس و 
نماینــده دولت در صحن علنی در ابتدای ریاســت مطهری بود. در نخســتین 
دقایقی که علی مطهری بر کرسی ریاســت مجلس نشست و همزمان با نطق 
میان دستور محمدعلی پورمختار نماینده بهار و کبودرآهنگ صدای داد خلیل 

آقایی معاون پارلمانی وزیر جهاد کشاورزی شنیده شد.
او در دو ردیف اول صندلی های مجلس ایســتاده بود و تعدادی از نمایندگان از 
جملــه جهانبخش محبی نیا، جبار کوچکی نژاد و عزت الله یوســفیان ملا دور 
او جمع شــده بودند. گویا یکباره میان او و یوسفیان ملا درگیری فیزیکی شکل 
گرفت که منجر شــد آقایی تعادلش را از دســت بدهد و خم شد. به گونه ای که 
نماینــدگان کمکش کردند که بایســتد. در این لحظه دیده شــد که دکمه های 

پیراهن او تا کمر باز شده است.
به گفته یکی از نمایندگان حاضر در صحنه، آقایی مدعی شده بود که یوسفیان 
ملا نماینــده آمل در مورد یک مســاله به او توهین کرده و از لفــظ بدی علیه او 
استفاده کرده اســت. اما یوسفیان منکر این ماجرا است. مجلس دقایقی درگیر 
این تنــش بود تا اینکه مطهری از نمایندگان خواســت تا آقایــی را از مجلس به 

بیرون هدایت کنند.
ساعتی پس از آنکه اختلاف نماینده آمل با معاون وزیر جهاد کشاورزی در صحن 
علنی، بالا گرفت؛ یوسفیان ملا در راهروهای مجلس گفت که مساله حل شده 
است. عزت الله یوسفیان ملا در جمع خبرنگاران پارلمانی درباره برخوردی که 
با خلیل آقایی در جلسه علنی امروز داشــت، گفت: موضوع مربوط به نامه ای 
بود که نمایندگان شمال خطاب به وزیر کشاورزی نوشته بودند تا از واردات برنج 
جلوگیری کند اما آن آقا کار زشــتی کرد، عصبانی شد و یقه اش را باز کرد! البته 

هر اتفاقی هم می افتاد، او نباید این کار را می کرد.
وی با تاکید بر اینکه هیچ حرف زشتی بین این دو نفر رد و بدل نشده، اظهار کرد: 
آقای آقایی گفت »همینی هســت که هســت«، من هم پاسخ دادم »اینطوری 
نیســت، ما بلدیم چه کار کنیم«. نماینده آمل از درخواســتش برای بررسی این 

منازعه در هیات نظارت بر نمایندگان خبر داد و گفت: کل این موضوع، از نامه 
و دعوای صحن، همه با هم باید در این هیات بررســی شــود. وی درباره پایان 
این ماجرا گفــت: همکاران او را آوردند، ما روبوســی کردیم، عذرخواهی کرد و 

مساله حل شد.

از مچ گیری تا نمازخانه مجلس در تذکرات نمایندگان
اما اولین تذکر را جهانبخش محبی نیا نماینده میاندوآب و درخصوص ریاســت 
مطهری داد. او که قصد داشــت تذکری در صحن علنی ارائه دهد، در ابتدای 
سخنانش گفت که برخی به من تذکر دادند که به دنبال مچ گیری نباشم! اما من 

این کار را گناه می دانم و فقط می خواهم که آیین نامه رعایت شود.
به گفته محبی نیا، ماده 19 آییــن نامه می گوید که نواب رئیس در غیاب رئیس 
مجلس به ترتیب باید جایگزین او شــوند. محبی نیا افــزود: از این رو با توجه به 
حضور آقای پزشکیان در مجلس، جلوس شما بر تخت ریاست مجلس را نوعی 
ایراد می دانم. مطهری هم که این ماده را میخواند، گفت: ظاهرا زمانی که آقای 
رئیس بنده را برای حضور در اینجا فراخواندند، آقای پزشکیان در صحن نبودند. 
بالاخره این تصمیم رئیس مجلس بوده است. شما هم خیلی مچ گیری نکنید و 

مته به خشخاش نگذارید.
تذکر دیگر امروز را از ســوی نماینــده روحانی اصفهان و درمــورد تغییر جایگاه 
نمازخانه در مجلس بود. حجت الاسلام احمد سالک در تذکر خود با تکرار بخشی 
از ســخنان رهبری گفت که »فرهنگ مظلوم اســت«. از نظر او نماد و عظمت 
اسلام در نماز جماعت است که باید در مقبال چشم همه باشد تا با شکوه برگزار 
شود نه اینکه به بهانه اتاق تالار، به زیر زمین برود! وی افزود: نباید عظمت این 
کار بزرگ فرهنگی زیر ســوال برود و برگزاری نماز در مجلس در زیرزمین انجام 
شود. او از مطهری که ریاست جلسه را بر عهده داشت، خواست تا همین امروز 
دستور دهند این نماد فرهنگ اسلامی در جای مناسب خود باشد نه دور از چشم. 

سالک در پایان سخنانش گفت: امیدوارم از نماز دفاع کنید.
مطهری هم که می گفت این تذکر مربوط به اداره مجلس نبوده، در عین حال آن 
را قابل شنیدن خواند و گفت: اینکه نماز حتما در همانجا باشد یا جای دیگری، 
مهم نیســت. اما در هیات رئیسه این موضوع را بررســی می کنیم. وی با لحن 

شوخی ادامه داد: شاید هدف این بوده که ریا نشود و تظاهر نباشد.

بازی بی بی سی کودکانه است
پیش از اینکه مطهری بر صندلی ریاست بنشیند، لاریجانی خود اداره جلسه 
را برعهده داشت. او در بخشــی از نطق امروز خود در صحن علنی مجلس به 

اقدام اخیر بی بی ســی اشاره کرد و گفت: اخیرا یک اقدام شیطنت آمیزی در 
رســانه های بیگانه در زمینه انتشار ســندی جلعی از اسناد آمریکا انجام شد. 
قصد این بود که در مبارزات امام خمینی علیه آمریکا تردید ایجاد کنند. گرچه 
این بازی کودکانه و دســتکاری در انتشار ســند به صورت گزینشی خیلی زود 
برملا شد به طوری که گری سیک که عضو شورای امنیت آمریکا در آن زمان 
 اســت در مقاله ای به صورت روشــن،  غیرواقعی بودن این اقدام بی بی سی 

را توضیح داد.
لاریجانی گفت: اما آنهایی که با مشی امام از قبل انقلاب آشنا بودند و همچنین 
در دهه نخست انقلاب با صراط ایشــان از نزدیک آشنا بودند، آنقدر این اقدام 
بیگانگان را دور از واقعیت دیدند که نیازی به توضیح ندیدند. البته دیدم که برخی 
صاحبنظران در داخل اظهاراتی را ارائه کردند و شگرد مکارانه این جریان بدلی 

را افشا کردند اما به نظر می رسد باید قصد اصلی آنها را فهم کنیم.
وی تاکید کرد: شاید قصدشان از این اقدام قلابی این باشد که شوکی در افکار 
عمومی ایجاد کنند تا قبح رابطه با آمریکا ریخته شــود و اینگونه تلقی شــود که 
این ارتباط از گذشــته و حتی در سخت ترین شرایط، بوده است. گرچه این مکر 
و فسون به فضاحتی رســانه ای برای آنها بدل شد، اما نشان می دهد که چقدر 
آنها نیازمند شــرایطی هســتند که ایران دچار ســاده انگاری دیپلماتیک شود. 
اینجاســت که قدر و منزلت توصیه های رهبر معظم انقلاب در داشتن روحیه 
انقلابی مشــخص می شــود که باید موضعی ســنجیده و قاطع نسبت به این 

اقدامات مکارانه داشته باشیم.
او همچنین به تروریســت خواندن ایران از ســوی آمریکا واکنش نشــان داد. 
لاریجانی اظهار کرد: اتهام دیگری هم در موضوع حمایت از تروریست به ایران 
زدند که سبکسرانه و جاهلانه بود. کیست که نداند امروز در منطقه ایران است که 
در مقابل تروریست ها ایستاده است؟ کیست که ندادند تروریست های جنایتکار 
نتیجه ســه دهه رفتار دولت آمریکا در منطقه هستند؟ مگر همین اخیرا یکی از 
کاندیداهای ریاســت جمهوری آن کشور لب به آشکارسازی نگشود و نگفت ما 
جریان های تروریستی افغانستان و داعش را به وجود آوردیم؟ کیست که نداند 
همکاران و دوستان و دست نشــانده های آمریکا در منطقه دستشان با امریکا 

در یک کاسه است؟
رئیس مجلس گفت: با همــه این احوال با کمال وقاحت ایــران را متهم می 
کنند که از تروریســت ها در منطقه حمایت می کند. اینها نشــان می دهد که 
چقدر وزن آنها از نظر بی وزنی و بی آبرویی گشاده شود که می خواهند شرایط 
بســیار واضح را وارونه جلوه دهند، اما ملت ما باصلابــت راه انقلاب خمینی 

را ادامه خواهد داد.

سوژه روزپیگیری روز

احقاق حقوق ایران ارتباطی به نقض برجام ندارد
حمیدرضا آصفی معاون و سخنگوی سابق وزارت امور خارجه در مصاحبه با  برنامه رویداد رادیو گفت وگو، در خصوص قانون الزام دولت به پشگیری خسارات ناشی از جنایات امریکا با بیان اینکه این مسئله 
ارتباطی با برجام ندارد، تصریح کرد: امریکایی هاعملا برجام را نقض کرده اند و اگر ما اقدامی برای احقاق حقوق خود انجام دهیم، ارتباطی با نقضِ برجام ندارد. آصفی این قانون را عزت مندانه توصیف 
کرد و افزود: این قانون تکلیف مضاعفی بوجود می آورد و از این حیث شاســیته و پسندیده است. وی ادامه داد: در پرتو این قانون دولت خود را مکلف به پیگیری این مهم می کند، البته دولت ها بدون این 
قانون نیز خود را مســئول به مقابله با اقدامات خصمانه خارجی می دانند. آصفی یادآور شد: دولت امریکا از ابتدای انقلاب اسلامی از هیچ اقدامی علیه مردم ایران فروگذار نکرده، اقدامی که امریکایی ها 
در رابطه با ایرباس ایرانی کردند، بر همگان روشن است ولی موضوع انفجار محلِ اتباع امریکایی مبهم است. وی با بیان اینکه در مقابل امریکا هیچ جای کوتاه آمدن نیست، ادامه داد: راه کارهای مختلف 
راباید در نظر گرفت، هم موضوعات قانون و محاکم داخلی و بین المللی را دید و به این اقدامات نباید اکتفا کرد. آصفی با بیان اینکه این مســئله ارتباطی با برجام پیدا نمی کند، تصریح کرد: امریکایی 

ها با اقداماتی که در حوزه تحریم ها انجام داده اند، عملا برجام را نقض کرده اند و اگر ما اقدامی برای احقاق حقوق خود انجام دهیم، ارتباطی با برجام ندارد.

سیاسی


